



ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ

ក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន
ស្តីពីលទ្ធផលនៃការចេញជូនលិខិតអនុញ្ញាតពាណិជ្ជកម្មសេរីកម្ពុជា-ចិន

ក្រសួងពាណិជ្ជកម្មមានកិត្តិយសសូមគោរពជម្រាបជូនសម្តេច ឯកឧត្តម លោកជំទាវ លោក លោកស្រី អ្នកនាងកញ្ញា និងសាធារណជនទាំងអស់មេត្តាជ្រាបថា នៅថ្ងៃទី៩ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២០ កម្ពុជា និងចិនបានបញ្ចប់ការចេញជូនលិខិតអនុញ្ញាតពាណិជ្ជកម្មសេរីកម្ពុជា-ចិន តាមរយៈកិច្ចប្រជុំតាមប្រព័ន្ធរំដេអូ។

យោងអាណត្តិដែលបានផ្តល់ឲ្យដោយរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងរដ្ឋាភិបាលចិន និងក្រោមការចង្អុលបង្ហាញរបស់ **ឯកឧត្តម យ៉ាង ស៊ុន ស៊ុនធី** រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម គណៈប្រតិភូអន្តរក្រសួងកម្ពុជាដែលដឹកនាំដោយ **ឯកឧត្តម សុខ សុភ័ក្ត្រ** រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម និងជាប្រធានក្រុមអ្នកចេញកម្ពុជា បានចូលរួមកិច្ចចេញជូនលិខិតអនុញ្ញាតពាណិជ្ជកម្មសេរីកម្ពុជា-ចិន ជាមួយសហភាពចិនដែលដឹកនាំដោយ **ឯកឧត្តម យ៉ាង ចឹងវី (Yang Zhengwei)** អគ្គនាយករងក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម និងជាប្រធានក្រុមអ្នកចេញចិន។ កិច្ចចេញបានផ្តោតជាសំខាន់ទៅលើការបើកច្រកទីផ្សារផ្នែកទំនិញ សេវាកម្ម វិនិយោគ កិច្ចសហប្រតិបត្តិការសេដ្ឋកិច្ច-បច្ចេកទេស និងផ្នែកនីតិកម្ម ដែលនឹងជំរុញការនាំចេញទំនិញពីកម្ពុជា និងទាក់ទាញវិនិយោគបរទេសឲ្យកាន់តែកើនឡើងថែមទៀត។ ក្រុមការងារបច្ចេកទេសកម្ពុជា-ចិន ទាំង១០ក្រុម បានរាយការណ៍ពីវឌ្ឍនភាពសម្រេចបាន និងស្នើសុំអនុសាសន៍លើបញ្ហាប្រឈមផ្នែកបច្ចេកទេស ច្បាប់ និងគោលនយោបាយពីប្រធានក្រុមអ្នកចេញនៃប្រទេសទាំងពីរ។ ក្នុងកិច្ចចេញជូនលិខិតអនុញ្ញាតពាណិជ្ជកម្មសេរីកម្ពុជា-ចិន បានដោះស្រាយបញ្ហាសេសសល់ទាំងស្រុងនៃអត្ថបទកិច្ចព្រមព្រៀង (Agreement Text) ហើយក៏បានឯកភាពលើគោលការណ៍សំខាន់ៗទាក់ទងនឹងការបើកច្រកទីផ្សារ (Market Access) ផ្នែកទំនិញ និងសេវាផងដែរ។ ក្រុមការងារនឹងស្នើសុំគោលការណ៍ពីរដ្ឋាភិបាលរៀងៗខ្លួន ដើម្បីផ្តល់ការយល់ព្រមលើអត្ថបទកិច្ចព្រមព្រៀង និងសំណើបើកច្រកទីផ្សារ ព្រមទាំងជំពូកផ្សេងៗ ដើម្បីធ្វើការសម្រេចចិត្តប្រកាសបិទបញ្ចប់ការចេញ និងឈានទៅចុះហត្ថលេខាលើកិច្ចព្រមព្រៀងពាណិជ្ជកម្មសេរីកម្ពុជា-ចិន នៅចុងឆ្នាំ២០២០ នេះ។

ផ្អែកលើគោលការណ៍រួមដែលបានឯកភាពគ្នាដោយក្រុមអ្នកចេញ ប្រសិនបើរដ្ឋាភិបាលនៃប្រទេសទាំងពីរឯកភាពលើអត្ថបទនៃកិច្ចព្រមព្រៀង និងការបើកច្រកទីផ្សារដែលបានស្នើឡើង នោះកំណើននាំចេញពីកម្ពុជាត្រូវបានរំពឹងថានឹងកើនឡើងលើសពីអត្រាកំណើនក្នុងឆ្នាំ២០១៧ ធៀបនឹងឆ្នាំ២០១៨ និងពីឆ្នាំ២០១៨ ធៀបនឹងឆ្នាំ២០១៩ ដែលមានប្រមាណជា ២០% គិតជាមធ្យមក្នុងមួយឆ្នាំ។ ទន្ទឹមនោះ កំណើនវិនិយោគពីបរទេសក៏ត្រូវបានរំពឹងផងដែរថានឹងកើនឡើងខ្លាំង ដែលជាប្រភពចំណូល និងការងារជូនប្រជាជនកម្ពុជាក្នុងពេលដ៏ខ្លីខាងមុខនេះ។ ✓

ថ្ងៃអង្គារ ៤ រោច ខែជេស្ឋ ឆ្នាំជូត ទោស័ក ព.ស.២៥៦៤
រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី៩ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២០

